

## OBSAH

### Články

Miroslav Šedivý: Legenda o Mnichovu Hradišti. Příspěvek k Metternichově balkánské a africké politice.....	1
Ivan Pfaff: Zapadlá cesta za polskou revolucí.....	15
Krasimira Marholeva: Politická a novinářská činnost Františka Síse (1914–1919).....	53
István Janek: Sovětská diplomacie o vytváření slovensko-maďarských vztahů v letech 1939–1940.....	79
Emil Souleimanov: Rusko, Turecko a Írán v náhorněkarabašské válce (1992–1994).....	101

### Recenze, poznámky, zprávy

#### Kronika

Mečislav Borák: Profesor Tadeusz Kisielewski (1939–2012).....	162
Zlatica Zudová-Lešková: Status quo Jozef Jablonický (3. január 1933 – 7. december 2012).....	165
František Šístek: Desnicova setkání 2012: jihoslovanští intelektuálové a válka (1939–1947).....	179
Jana Hrabcová: Konference T. G. Masaryk v roce 2012.....	182
Ladislav Hladký – Jana Hrabcová: Mezinárodní vědecká konference T. G. Masaryk a Slované.....	183
Marta Hrabáková: Výstava o Františku Václavu Marešovi.....	185

#### Lidé a doba

Dalibor Vácha: Českoslovenští dobrovolci na cestě z Ruska do Francie. Severní cestou na západní frontu – sonda do válečné každodennosti.....	187
--	-----

## CONTENTS

### Articles

Miroslav Šedivý: The Münchegrätz Legend. A Contribution to Metternich's Balkan and African Policy.....	1
Ivan Pfaff: The Obscure Path to Polish Revolution.....	15
Krasimira Marholeva: Political and Journalistic Activities of František Sís (1914–1919).....	53
István Janek: Soviet Policy on the Creation of Slovak-Hungarian Relations in the Years 1939–1940.....	79
Emil Souleimanov: Russia, Turkey and Iran in the Nagorno-Karabakh War (1992–1994).....	101

### Reviews, Notes, Notices

#### Chronicle

Mečislav Borák: Professor Tadeusz Kisielewski (1939–2012).....	162
Zlatica Zudová-Lešková: Status quo Jozef Jablonický (3. January 1933 – 7. December 2012).....	165
František Šístek: Desnica Conference 2012: South-Slavic Intellectuals and the War (1939–1947).....	179
Jana Hrabcová: Conference T. G. Masaryk in the Year 2012.....	182

Ladislav Hladký – Jana Hrabcová: International Scholarly Conference T. G. Masaryk and the Slavs.....	183
Marta Hrabáková: Exhibition on František Václav Mareš.....	185

#### The People and the Times

Dalibor Vácha: Czechoslovak Volunteers on the Journey from Russia to France. Taking the Northern Route to the Western Front: a Probe into Everyday Life in Wartime.....	187
---	-----

## СОДЕРЖАНИЕ

### Статьи

Мирослав Шедивы: Легенда о Мнихово-Градиште. Статья о балканской и африканской политике Меттерниха.....	1
Иван Пфафф: Захолустная дорога за польской революцией.....	15
Красимира Марголева: Политическая и журналистская деятельность Франтишка Сиса (1914–1919).....	53
Истван Янек: Советская дипломатия о формировании словацко-венгерских отношений в 1939–1940 годах.....	79
Эмиль Соулеиманов: Россия, Турция и Иран в карабахской войне (1992–1994).....	101

### Рецензии, заметки, сообщения

#### Хроника

Мечислав Борак: Профессор Тадеуш Кишелевски (1939–2012).....	162
Златица Зудова-Лешкова: Статус-кво Йозеф Яблоницки (3 января 1933 – 7 декабря 2012).....	165
Франтишек Шистек: Встречи Десница 2012: юго-славянские интеллектуалы и война (1939–1947).....	179
Яна Грабцова: Конференция Т. Г. Масарик в 2012 году.....	182
Ладислав Гладки – Яна Грабцова: Международная научная конференция Т. Г. Масарик и Славяне.....	183
Марта Грабакова: Выставка о Франтишке Вацлаве Мареше.....	185

#### Люди и время

Далибор Ваха: Чехословацкие добровольцы в пути из России во Францию. Северным путем на западный фронт – зонд в военную повседневность.....	187
--	-----